
P R O T O K Ó Ł 
 

z XIV Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 10 marca 2016 r. w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 

 
Sesję rozpoczęto o godz. 1010, a zakończono o godz. 1155. 

 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, co stanowi 100 % (zgodnie 
z listą obecności). 

 
Radni obecni na sesji: 

1. Dąbrowski Marian 
2. Pawłowska Danuta 
3. Ołdakowski Jan 
4. Jabłoński Ryszard Andrzej  
5. Sosnowska Renata 
6. Czarkowski Sławomir 
7. Wojtkowski Mirosław 
8. Czartoszewski Piotr 
9. Pabich Marek 

10. Niemyjski Sławomir 
11. Stypułkowski Henryk 
12. Szymoniak Andrzej 
13. Żebrowska Wioleta 

 
Radni nieobecni na sesji; 

1. Dąbrowska Wiesława 
2. Paprocki Piotr 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Burmistrz Szepietowa - Pan Robert Lucjan Wyszyński 
2. Zastępca Burmistrza - Pan Michał Gąsowski 
3. Skarbnik Gminy - Pani Anna Wiśniewska 

 

oraz dyrektorzy szkół, kierownicy zakładów pracy z terenu gminy, Przewodniczący Rad 
Sołeckich (zgodnie z załączonymi listami obecności). 

 
Porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego 
3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-

2019 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2016-2021. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia dla kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem szkoły, kryteriów i liczby punktów oraz rodzaju dokumentów niezbędnych w 
postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjum, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Szepietowo 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i odprowadzania ścieków 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Szepietowo w 2016 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Szepietowie. 



13. Informacja na temat kosztów eksploatacji świetlicy w tym wynajmu Izby Tradycji w 
Wojnach Szubach za 2015 rok 

14. Podjęcie uchwał w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju miejscowości Wyliny Ruś 
15. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 

2015 r. 
16. Odpowiedzi na interpelacje. 
17. Wolne wnioski i zapytania 
18. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg obrad: 

 
Ad.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Sławomir Czarkowski. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji oraz stwierdził, że na stan 15 radnych 
na sesji obecnych jest 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować 
i podejmować prawomocne uchwały.  
 

Ad.2.  Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad.  
Do zaproponowanego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

  

 Przeprowadzono glosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad.3.  Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznał Wiceprzewodniczący Rady Pan 
Sławomir Niemyjski. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 

 Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informację o protokole z poprzedniej sesji przyjęto 
jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.4. Radni nie zgłosili interpelacji. 
 

Ad.5. Z informacją o pracy między sesjami zapoznał Burmistrz. Burmistrz poinformował, że 
„na poprzedniej sesji sołtysi zgłaszali taki problem, że wpłacając podatki musicie stać w  
kolejce w banku. Ustalono z Prezesem Banku, że wpłaty podatku mogą się odbywać w 
okienku, które obsługuje firmy. Tak więc bank jest przygotowany do tego aby sołtysi mogli 
wpłacać podatki w tym okienku. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.6. Z informacją o pracy komisji w okresie między sesjami zapoznała 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Danuta Pawłowska. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 



 

Ad.7. Z projektem zmian w budżecie gminy zapoznała Skarbnik Gminy Pani  
Anna Wiśniewska. 

W tym punkcie radni nie zabrali głosu. 
 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2016 r. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymal się od głosu. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr XIV/101/16 dołączona do protokołu) 

 

Ad.8.  Z projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2016-2019 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2016-2021 zapoznała 
Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska. 
W tym punkcie radni nie zabrali głosu.  

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr XVI/102/16 dołączona do protokołu) 

 

Ad.9. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie określenia dla kandydatów zamieszkałych 
poza obwodem szkoły, kryteriów i liczby punktów oraz rodzaju dokumentów niezbędnych w 
postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjum, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Szepietowo zapoznał Zastępca Burmistrza Pan 
Michał Gąsowski.  

Zastępca Burmistrza poinformował, że „obowiązek ustalenia takich kryteriów nakłada 
na nas zmiana ustawy o systemie oświaty, której zmiana nastąpiła w listopadzie i podjęcie tej 
uchwały jest obligatoryjne dla organu prowadzącego aby umożliwić szkołom 
przeprowadzenie rekrutacji na rok szkolny 2016/2017. Sam fakt określenia kryteriów rzutuje 
na przyjmowanie do szkoły uczniów jeśli są wolne miejsca. Natomiast procedura ocenienia 
tych kryteriów których przyjmuje się uczniów musi być przeprowadzona. I tak kandydaci 
zamieszkali poza obwodem publicznego gimnazjum i obwodami poszczególnych szkół 
podstawowych z obrębów gminy Szepietowo mogą być przyjęciu do klasy pierwszej po 
przeprowadzeniu postępowania rekrutacyjnego, jeżeli gimnazjum lub szkoła podstawowa ma 
wolne miejsca. Wtedy szkoła musi na stronie internetowej, ewentualnie na tablicy ogłoszeń 
wywiesić informacje o tym, że przeprowadza procedurę rekrutacji. Jest to takie organicznie 
dla przemieszczania się uczniów między obwodami szkolnymi. Kryteria które dotyczą tej 
rekrutacji ustala organ prowadzący. Ja tylko dodam, że przeprowadziliśmy konsultacje z 
obecnymi dyrektorami szkół. Odbyły się one 2 marca br., dyrektorzy pozytywnie zaopiniowali 
kryteria, które przyjęliśmy w tej uchwale, było to również procedowane na Komisji wspólnej 5 
marca tego roku”. 
 

W tym punkcie radni nie zabrali głosu.  
 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 



(uchwała Nr XVI/103/16 dołączona do protokołu) 
 
Ad.10. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków zapoznał Kierownik ZWKiO Pan Mirosław 
Wysocki. Kierownik poinformował, że „w związku z tym, że dnia 25 kwietnia tego roku upływa 
termin obowiązywania taryfy dla zbiorczego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków 
zakład złożył wniosek do Pana Burmistrza o zatwierdzenie taryf dla zbiorczego zaopatrzenia 
w wodę i odprowadzania ścieków na kolejny rok. Powyższe taryfy zostały opracowane 
zgodnie z przepisami ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 
i odprowadzaniu ścieków. Po przeanalizowaniu kosztów dostaw wody i odprowadzania 
ścieków doszliśmy do wniosku, że utrzymamy dotychczas obowiązujące ceny. Chciałbym 
tutaj przypomnieć, że posiadamy dwie grupy cenowe odbiorów, czyli odbiorcy zaopatrywani 
z wszystkich stacji na terenie gminy Szepietowo poza stacją Bryki. I tutaj ta cena netto 
wynosiła do tej pory i wynosić będzie na rok następny 2,25 zł, natomiast grupa odbiorców 
G2, czyli odbiorcy obsługiwani przez stację w Brykach, była by to cena 2,45 zł netto. Cena 
opłaty abonentowej pozostaje tez bez zmian, jest to cena 3 zł za punkt poboru. Jeśli chodzi o 
cenę odprowadzanych ścieków, pozostaje cena 3,30 netto za 1 m3 odebranych ścieków. 
Pozostałe zasady rozliczania i dostawy wody pozostają bez zmian, czyli tak jak dotychczas. 
W związku z powyższym, że taryfa wpłynęła do Pana Burmistrza, Pan Burmistrz wydał 
postanowienie i postanowił uzgodnić pozytywnie wniosek o zatwierdzanie taryf dla 
zbiorczego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków stwierdzając, że wniosek został 
opracowany zgodnie z przepisami wymienionej ustawy. Takie postanowienie jest dołączone 
do dokumentu.”  
W tym punkcie radni nie zabrali głosu.  

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr XVI/104/16 dołączona do protokołu) 

 

Ad.11. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Szepietowo w 2016 roku wystąpił Burmistrz Szepietowa Pan Robert Lucjan Wyszyński, który 
poinformował, że program taki musimy przyjąć, gdyż takie są wymogi prawa. Program ma 
zastosowanie do wszystkich zwierząt domowych, w szczególności psów oraz zwierząt 
gospodarskich. Większość działań określonych w Programie dotyczy psów, ponieważ skala 
bezdomności tych zwierząt jest w gminie Szepietowo największa. Burmistrz zapoznał z 
programem. Ponadto Burmistrz poinformował, że „pieniądze są bardzo duże, ale my nie 
mamy innego wyjścia zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt takie zadanie musimy przyjąć i 
takie w budżecie pieniądze zapewnić. W ubiegłym roku udało się że tych pieniędzy 
wydaliśmy mniej niż tu jest planowanych w programie. Jak będzie w tym roku to się okaże. 
Natomiast prośba przede wszystkim o te ślepe mioty, żeby zgłaszać je jak najszybciej do 
nas.” 

W tym punkcie zabrali głosu: 

- Radny Ryszard Jabłoński stwierdził, że „przykra to sprawa, dotyczy to wilków, o których 
tutaj Pan Burmistrz wspomniał w programie i opieki nad nimi, ale zdarzają się przepadki 
dość często, tragiczne, że zwierzęta giną pod kołami samochodów. Kto jest zobligowany, 
kogo powiadomić o usunięciu zwłok zwierzęcia z jezdni. Przykre jest to, ale coraz częściej 
się to zdarzą.” 

- Burmistrz poinformował, że należy powiadomić Urząd Miejski 

- Radny Ryszard Jabłoński stwierdził, że „należałoby rozpropagować numery telefonów 
żeby mieszkańcy wiedzieli pod który telefon mają to zgłosić. Czy na tablicach ogłoszeń 
nie wskazane byłoby umieścić tą informację.” 



- Przewodniczący Rady poinformował, że jest podany telefon kontaktowy w załączniku do 
uchwały. 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr XVI/105/16 dołączona do protokołu) 

 

Ad.12. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Szepietowie wystąpili Kierownik M-GOPS Pani Wanda 
Bogucka. Pani Kierownik poinformowała, że ustawa o pomocy państwa w wychowywaniu 
dzieci obowiązuje od dnia 1 kwietnia i organem właściwym jest  prezydent, burmistrz, wójt. 
Ustawa to mówi, że organy gminy, województwa do dnia wejścia w życie ustawy wyznaczają 
lub utworzą jednostkę właściwą do realizacji tego świadczenia wychowawczego. Ponieważ 
ma to robić Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, zatem zgodnie z art. 10 tejże 
ustawy Burmistrz upoważnia  kierownika do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji 
w tychże sprawach. Skora tak, to należy tą ustawę dopisać do statutu jako kolejną 
nowelizację, a jednocześnie zgodnie z propozycją Ministerstwa dla naszej gminy 
wskaźnikiem zostało przyznane półtora etatu. I to należy dopisać do statutu jako zwiększenie 
zatrudnienia w ośrodku pomocy społecznej. To zwiększenie nie obciąża bezpośrednio 
gminy, ponieważ jest w programie przewidziane 2% od kwoty wypłaconej, czyli od sumy 3,5 
miliona zaplanowane w budżecie na ten rok przez Ministerstwo, więc będzie to plus minus 
70.000 zł. Jeżeli będziemy mieli więcej, więc to poleci więcej, a jeżeli mniej- to nie sądzę aby 
mniej, ponieważ na naszym terenie do 18 - go roku życia mamy prawie 1800 dzieci ....” 
„Jak to będzie funkcjonowało. Więc realizatorem będzie oczywiście ośrodek pomocy 
społecznej. Wstępnie już jest zakupiony program „Rodzina 500+” to jest taki program, który 
jest na dwa stanowiska pracy. Wnioski już są, także ustawa wchodzi z dniem 1 kwietnia, 
zatem wnioski będą wydawane z dniem 1 kwietnia. Osoby które pobierają świadczenia 
rodzinne u nas baza zostanie przeładowana do drugiego programu do 500+, ponieważ 
dochody do świadczenia wychowawczego są brane za 2014 rok, nie inne tylko za 2014 r. , a 
więc tą bazę ze świadczeń rodzinnych, o tyle mamy ulepszoną sytuację, że ci państwo 
którzy biorą świadczenia rodzinne, że nie będą musieli już przedstawić nam dochodów. 
Świadczenie jest dawane od 1 kwietnia do 30 września 2017 r. Po tym okresie będzie 
weryfikacja tych świadczeń, czyli rząd dokona weryfikacji jak to wszystko wygląda i jak to 
idzie. Czy zmienią się kryteria, czy się nie zmienią kryteria, nie wiemy o tym. Nie mniej 
jednak pierwszym okresem świadczeniowym to jest 1 kwiecień - 30 września 2017 r. Czyli 
tak jak już Państwu mówiłam wnioski złożone od 1 kwietnia do 1 lipca 2016 będą wnioskami 
które kwalifikują nabycie uprawnień i od kwietnia będzie wyrównanie. Ustawa dopuszcza, 
także mamy 3 miesiące na wydanie decyzji, ponieważ będzie to na początku bardzo dużo 
pracy - wprowadzenia nawet do samego systemu. 3 miesiące na wydanie decyzji no i 
później systematycznie będziemy występować do Wojewody o przelewanie nam środków, 
zgodnie z wydanymi decyzjami. Wnioski można także, mówi ustawa, że wnioski można 
złożyć przez Internet, że można złożyć w szkołach, przedszkolach itd. Prawdę mówiąc nie 
myślałam o tym, żeby jeszcze wprowadzić dyżury w szkołach i w przedszkolu. Naprawdę 
nasza miejscowość, w ogóle teren gminy, jeżeli ktoś przyjedzie do Szepietowa to nie będzie 
szedł do szkoły tylko przyjdzie do ośrodka pomocy społecznej. Odległości mamy tak małe, 
że bez sensu żeby odrywać od pracy na miejscu i kierować tam osobę. Jeżeli zajdzie taka 
konieczność, nie ma sprawy dostosujemy się do tego. Jeśli chodzi o Internet, oczywiście 
można przez ePUAP, można przez program informatyczny, który u nas funkcjonuje Empatia, 
gdzie można te wnioski i przesłać. Oczywiście my wchodzimy na tę stronę i pobierzemy te 
pliki. Jeśli chodzi o zaświadczenia o dochodach. To tak jak powiedziałam za 2014 rok 
składacie Państwo, więc nakazy jeśli chodzi o gospodarstwa rolne, bardzo proszę za 2014 r. 
Jeśli ktoś nie ma to proszę bardzo udać się do podatków o wydanie zaświadczenia za 2014 
r. Jeśli ktoś się rozliczał w Urzędzie Skarbowym to postaramy się przez program 
informatyczny Empatia takie zaświadczenie zdobyć. Oczywiście to nie będzie zapewne od 



ręki, bo w tej chwili na zaświadczenie z Urzędu Skarbowego - program informatyczny  
czekamy dwa dni. Więc nie sądzę, że to będzie szybciej, ale mamy taka możliwość, żeby nie 
chodzić po Urzędzie Skarbowym my takie zaświadczenie bezpośrednio z programu, jeżeli 
ktoś się taki złoży wniosek to idziemy, podamy dane i takie zaświadczenie otrzymamy. 
Wyplata świadczeń będzie następowała, Ci Państwo, którzy mają konta bankowe więc przy 
składaniu wniosku podadzą nam konta bankowe, natomiast Ci którzy nie mają kont 
bankowych, nie będziemy zmuszać do założenia. Nie mniej jednak przydałoby się założyć te 
konto, ponieważ te pieniążki będą wpływały co miesiąc i nie tworzyłaby się kolejka w banku, 
ale jeżeli ktoś się uprze, że nie założy nam konta, nie ma sprawy zrobimy listę wypłat taką 
imienną do banku i po prostu będzie stał w kolejce. Kryterium na pierwsze dziecko – jeżeli 
ktoś będzie się ubiegał na pierwsze już dziecko, więc musi przedłożyć nam dochody, bo 
kryterium dochodowe jest 800 złotych i przy dziecku niepełnosprawnym 1.200 zł. Natomiast 
jeżeli ktoś sobie przeliczy dochody sam, policzy netto, że ma więcej niż 800 zł na osobę i bez 
sensu jest zbieranie tychże dokumentów, więc może złożyć wniosek na drugie dziecko, z 
wyłączaniem tego pierwszego, na drugie i kolejne oczywiście, bez przedstawiania nam 
dochodów.”   
W tym punkcie radni nie zabrali głosu.   

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr XVI/106/16 dołączona do protokołu) 

 

Ad.13.  Z informacją na temat kosztów eksploatacji świetlicy w tym wynajmu Izby Tradycji w 
Wojnach Szubach za 2015 rok zapoznała Skarbnik Gminy Pan Anna Wiśniewska. 
W tym punkcie radni nie zabrali głosu.  

 

Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za przyjęciem informacji głosowało 13 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że informacje przyjęto jednogłośnie. 
(informacja dołączona do protokołu) 

 

Ad.14.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju 
miejscowości Wyliny Ruś zapoznał Burmistrz Szepietowa, który poinformował, że plany 
rozwoju miejscowości już na kilku sesjach temat tern jest poruszany, ponieważ w aktualnie 
obowiązującej perspektywy finansowej Unii Europejskiej jest to dokument niezbędny do tego 
aby ubiegać się o dofinansowanie unijne na realizację inwestycji, które znajdują się w 
zasięgu oddziaływania na terenie miejscowości. Jeśli chodzi o Wyliny Ruś ten plan jest na 
dzisiaj obowiązujący, ponieważ on był zatwierdzony w 2010 r. i do 2017, ale chcielibyśmy go 
uaktualnić, zatwierdzić go na nowo, ponieważ tam się zmieniła sytuacja jeżeli chodzi o 
szkołę podstawową. Duża część tamtego planu obejmowała szkołę podstawową i opisaną 
działalność, w związku z tym że ta szkoła została wygaszona i będzie tam teraz 
Środowiskowy Dom Samopomocy to chcieliśmy na bieżąco ten plan uaktualnić, żeby ktoś 
nam nie zarzucił, że on jest nie aktualny. 
Burmistrz zapoznał z opisem planowanych zadań inwestycyjnych, a są to zadania: 

1. Przebudowa  drogi gminnej Wyliny-Ruś - Chorążyce w kierunku drogi krajowej nr 66 
(odcinek długość ok. 1 000m 

2. Urządzenie terenu rekreacyjnego  w miejscowości Wyliny Ruś 
3. Renowacja cmentarza wojennego z I wojny światowej, zlokalizowanego na działce nr 9, 

stanowiącej własność gminy Szepietowo położonej w miejscowości Wyliny - Ruś 
 

W tym punkcie radni nie zabrali głosu.  
 



Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr XVI/107/16 dołączona do protokołu) 

 

Ad.15. Ze sprawozdaniem z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
w 2015 r. zapoznał Burmistrz. 
W dyskusji zabrali głos:  

- Radny Czartoszewski Piotr zwrócił się z pytaniem, „a te Stowarzyszenie przy wiatraku w 
Dąbrowie Łazach tutaj w tym sprawozdaniu nie występuje, czy brak z nimi współpracy?” 

- Burmistrz poinformował, że „to jest sprawozdanie za 2015 r. a to stowarzyszenie się 
zawiązało w trakcie roku i nie występowało o jakieś tam wsparcie, ale my z tym 
stowarzyszeniem też współpracujemy. I pisaliśmy nawet projekt, wspólnie pomagaliśmy 
pisać, no niestety jakoś to nie przeszło z przyczyn formalnych, brakowało jakiegoś 
zaświadczenia. To stowarzyszenie o którym mówi Pan radny w Dąbrowie-Łazach 
powstawało to jest Stowarzyszenie „Pod wiatrakiem”, czyli kolejna organizacja 
pozarządowa, która na terenie gminy działa.” 

 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, za przyjeciem sprawozdania głosowało 13 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie przyjęto jednogłośnie. 
(sprawozdanie dołączone do protokołu) 

 

Ad.16.  Odpowiedzi na interpelacje nie było.  
 

Ad.17.  Wolne wnioski i zapytanie. W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

- Kierownik M-GOPS Pani Wanda Bogucka poinformowała, że w związku z pytaniami jakie 
się pojawiły to pierwszym dzieckiem w rodzinie jest dziecko, które nie osiągnęło 18 roku 
życia, oczywiście dziecko po 18 roku życia wchodzi w skład rodziny, czyli ten dochód też 
jest na to dziecko liczony. Natomiast pierwszym dzieckiem na które się składa wniosek 
jest dziecko poniżej 18-tego roku życia i jeżeli ono skończy to wskakuje wtedy następne, 
tego trzeba pilnować, dlatego, że to jest tylko do 18 roku życia. Dochód liczony jest jako 
rodzina, a nie osoby wspólnie zamieszkałe, babcia, dziadek nie liczy się do dochodu. 
Liczą się rodzice i ich dochody i dzieci jeśli osiągają jakieś dochody. Natomiast jeśli są 
wolne związki i są dzieci. Jeżeli dziecko jest wychowywane w wolnym związku, to tutaj 
jest to uzależnione kto złoży wniosek, bo może złożyć to ojciec, a może złożyć matka. 
Natomiast jeśli rodzice są po rozwodach, więc dziecko liczy się tam i ten rodzic składa 
wniosek u którego jest dziecko i to potwierdza faktycznie wyrok sądu przy kim to dziecko 
jest... . Tutaj będziemy musieli sięgnąć po wyroki sądu przy kim ustanowione jest dziecko. 

- Sołtys Szepietowa Andrzej Pietrzak zwrócił się z pytankiem, a jeżeli jedno dziecko jest u 
jednego rodzica, a drugie u drugiego rodzica? 

- Kierownik M-GOPS poinformowała, że w tej sprawie jest na pewno wyrok sądu, że 
rodzice się podzielili dziećmi. To dziecko które jest u matki to faktycznie składa wniosek 
matka, a to dziecko, które jest u ojca faktycznie składa ojciec, oczywiście przedstawiają 
swoje dochody, za 2014 r. 

- Sołtys Szepietowa Andrzej Pietrzak stwierdzi, że jeśli jest ten wolny związek i jest więcej 
dzieci, takie łączone, czy te dzieci liczone są które pierwsze, że np. konkubent ma dwójkę 
dzieci i konkurentka ma dwójkę dzieci? 

- Kierownik M-GOPS poinformowała, że któreś z tych dzieci jest najstarsze. Może być taka 
sytuacja, że ona ma swoje dzieci, on ma swoje dzieci. To on jest ojcem dla swoich dzieci, 



a faktycznie wychowują czworo dzieci. Myślę, że przy tym jest wyrok sądu, że dwójka 
dzieci jest przy ojcu i dwójka jest przy swojej matce. Więc jedno składa na dwoje dzieci i 
drugie składa na dwoje. Ojciec przedstawia swoje dochody i kobieta przedstawia swoje 
dochody, jeśli chcą mieć dochody na pierwsze dzieci, jeśli nie to dostają tylko na dwójkę 
dzieci. Rodziny takiej się nie łączy oni nie są rodziną. W świadczenia wychowawczych 
rodzina jest to ojciec, matka dzieci, nie wchodzą tutaj osoby drugie do rodziny.  

- Sołtys wsi Plewki Pan Jerzy Wróblewski stwierdził, że na poprzedniej sesji składał 
wniosek o wynagrodzenie sołtysów. Pan Burmistrz dzisiaj mi wyjaśnił połowę tylko, pytam 
się czy wynagrodzenie sołtysów jest jakieś stale, czy jest ruchome? I drugie pytanie to jest 
takie, czy w ogóle Rada brała pod uwagę taki mój wniosek? 

- Przewodniczący Rady poinformował, że na następnym posiedzeniu wspólnym komisji 
będziemy ten temat rozpatrywać, więc proszę o cierpliwość.  

- Sołtys wsi Plewki stwierdził, że jest już sołtysem 15 lat i nic nie zostało podwyższone to 
wynagrodzenie dla sołtysów. Wszyscy dostają, a my sołtysi Was wspomagamy.  

- Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zgodnie z obowiązującą uchwałą jest ustalone 3% od 
wymiaru i 3% od zainkasowanych kwot. Natomiast nie do końca jest prawdą, że te kwoty 
nie wzrastają, ponieważ jak podnosimy podatki to wzrasta wymiar i te 3% jest też jest 
trochę większe. A ostatnio, w ubiegłym roku te podatki zostały podniesione. 

- Sołtys Szepietowa stwierdził, że nikt nie przewidział 15 lat temu, bo ta uchwala jest z 2002 
roku, że elektronicznie można zapłacić za podatek i realnie tych pieniędzy jest mniej. 

- Sołtys wsi Plewki stwierdził, że będąc w Spółce Wodnej to płacono sołtysom 6%, a nie 3. 

- Skarbnik Gminy poinformowała, że to rada ustala ile procent. 

- Przewodniczący Rady poinformował, że zastanowimy się na posiedzeniu komisji i damy 
jakąś odpowiedź. 

- Radny Henryk Stypułkowski stwierdził, że chciałby jeszcze wrócić do miejscowości Wyliny 
Ruś, w tymże opracowaniu czytamy, że 17 września 1939 r. zginęli, zamordowali 
właściwie, niemieccy żołnierze czterech polskich jeńców i tutaj pisze się, że do dnia 
dzisiejszego zachowały się dwie mogiły: Tadeusza Czapłego i Józefa Teradejny. Ja mam 
takie pytanie, tylko nie wiem do kogo kierować, czy to znaczy, że dwie pozostałe mogiły 
się już nie zachowały? Czy nie można je odtworzyć? Bo jeżeli tak pieczołowicie dbamy o  
cmentarze I wojny światowej, często cmentarze okupantów to może też należałoby 
zadbać o mogiły naszych żołnierzy z 1939 r. I druga część mojego pytania, to czy tymi 
dwoma mogiłami ktoś się opiekuje, czy one też wymagają jakiejś renowacji, bo te zdjęcia 
są dość nieczytelne? Mam też takie pytanie, czytamy dalej, że jeden z członków oddziału 
Huzara, sierżant ps. Rekin został osaczony i śmiertelnie raniony w obławie KBW na 
terenach folwarku w Wylinach Rusi. I mam takie pytanie, nie wiem, czy do Pana sołtysa 
Wylin Rusi, czy do Pana Burmistrza, czy nie dałoby się ustalić w miarę możliwości 
miejsca śmierci członka oddziału Huzara i jakiś tam symboliczny przynajmniej kamień 
postawić, żeby jednak osoby, które tam przechodzą mogły chwilę nad tym się zatrzymać.  

- Sołtys wsi Wyliny Ruś poinformował, że nie wie nic o tym, ale postara się dowiedzieć. 

- Burmistrz poinformował, że „jeśli chodzi o miejsce co zginął ten partyzant to nie jesteśmy 
wstanie na razie nic powiedzieć, ale sołtys mówi, że popyta, ja z kolei mam kontakt ze 
Stowarzyszeniem Miłośników Historii w Białymstoku, którzy się zajmują odtwarzaniem 
historii  i spróbujemy z nimi porozmawiać, być może oni mają jakieś dokumenty o tym, w 
którym miejscu to mogło być. To jest tylko z relacji, że takie zdarzenie miało miejsce, nie 
jest to miejsce upamiętnione w żaden sposób. Natomiast te pozostałe dwa miejsca tych 
żołnierzy też nie są oznakowane, tylko z relacji wiemy, że takie zdarzenie miało miejsce. 
Nie wiemy, czy jesteśmy to wstanie odtworzyć, ale tak jak mówiłem, że chyba najprostsza 
droga chyba będzie przez to stowarzyszenie białostockie. Te dwa pomniki są zadbane, 
opiekowała się nimi szkoła, a teraz myślę, że będzie się opiekowała gmina”. 



- Sołtys wsi Plewki stwierdził, że na tej drodze z Wylin do Rzepk przy szosie był taki 
kamień, prawdopodobnie tam był jakiś pochówek. 

- Sołtys wsi Wyliny Ruś stwierdził, że to jest blef, tam nikt nie zginął. 

- Burmistrz stwierdził, że ten kamień przy szosie do Brańska, to właśnie trzeba długo 
historię prostować, bo tam oficjalnie to zginął Bronisław Wesołowski, tak? Czyli po wojnie 
to był przedstawiciel władzy powojennej, który rzekomo tam został zastrzelony przez 
partyzantów, ale tak jak wieść niesie, tak jak Pan sołtys powiedział to tam 
prawdopodobnie nikt nie zginął.” 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że „8 marca mieliśmy piękne święto w związku z tym w 
imieniu swoim i radnych i wszystkich mężczyzn chciałby dla wszystkich Pań złożyć  
wszystkiego najlepszego, zdrowia i cierpliwości dla nas mężczyzn.” 

- Wiceprzewodnicząca Rady Pani Danuta Pawłowska stwierdziła, że w imieniu kobiet 
wszystkim Panom chciałaby złożyć życzenia z okazji Dnia Mężczyzny. 

 

Ad.18.  Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 
Rady zamknął obrady XIV Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Szepietowie.  

 Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na kolejną sesję. 

 

Na tym protokół zakończono. 
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Ewa Bartłomiejczuk         
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